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Złoty okres dla 
Wojnicza

Św. Florian jak 
nowy

Nowa stołówka 
zdaje egzamin

Święto Niepodległości w Gminie Wojnicz

Salamandra Sandra maskotką Igrzysk Europejskich

Projekt „Ekologiczny Wojnicz” dobiegł końca

Dzień 11 listopada 
to dzień obchodzony  
w poczuciu dumy i rado-
ści z powodu odzy-
skanej w 1918 roku 
niepodległości Polski.  
W Gminie Wojnicz odbyły 
się uroczystości z okazji  
obchodów 104. rocznicy 
odzyskania niepodległo-
ści, w której uczestniczyli 
liczni mieszkańcy gminy.

Gminne obchody tego ważnego 
święta jak co roku zorganizowane 
zostały przy Pomniku Niepod-
ległości na wojnickich plantach. 
Uroczystość rozpoczęła msza 
święta w intencji Ojczyzny, w Kole-
giacie Wojnickiej, którą odprawił 
proboszcz parafii Jan Gębarow-
ski wraz z księdzem Sebastianem 
Musiałem. Po zakończeniu liturgii 
poprowadzony został...

WIĘCEJ NA STRONIE 2

Dobiegł końca organizo-
wany w Gminie Wojnicz 
projekt pn.: „Ekologicz-
ny Wojnicz” realizowany  
w ramach Programu 
Priorytetowego - Eduka-
cja Ekologiczna w 2022 
roku. Zadanie współfi-
nansowane  ze środków  
Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej  
w Krakowie. 

Projekt cieszył się bardzo dużą 
popularnością i wielkim zaan-
gażowaniem dzieci i dorosłych.  
Celem projektu było uświadamia-
nie, identyfikacja problemów i w 
efekcie ochrona otaczającego nas 
środowiska naturalnego poprzez 
małe kroki, które może czynić...

WIĘCEJ NA STRONIE 7

Do grona maskotek 
Igrzysk Europejskich  
w Małopolsce dołączyła 
Salamandra Sandra, która 
w plebiscycie internautów 
zajęła drugie miejsce. Kapi-
tuła początkowo wybrała na 
maskotkę smoka, ale osta-
tecznie uznała, że smok to 
Kraków, a salamandra to 
zwierzę spotykane na połu-
dniu regionu, gdzie też będą 
rozgrywane zawody.

Konkurs na maskotkę Igrzysk 
Europejskich Kraków-Małopolska...

WIĘCEJ NA STRONIE 6

Podpisaliśmy w ostatnich 
dniach umowę na remont stadio-
nu. Dokładamy do tej inwestycji 
duże pieniądze. Prace pochłoną 
blisko 5 mln zł, a zewnętrzna 
dotacja to kwota około 1,4 mln zł. 
Aby dostosować stadion do obec-
nych przepisów, trzeba go grun-
townie zmodernizować. Cała 
inwestycja z pewnością poprawi 
zarówno wygląd, jak i stan tech-
niczny i funkcjonalność stadionu 
miejskiego, dając możliwość do 
prowadzenia profesjonalnych 
treningów oraz rozgrywek... 

WIĘCEJ NA STRONIE 2

Figura będąca jedną z wizytówek 
Wojnicza została odrestaurowana  
i odzyskała swój dawny blask. Inwe-
stycja była częściowo dofinansowana 
z programu „Kapliczki Małopolski 
2022”.

Zakończyła się renowacja zabyt-
kowej figury św. Floriana, która 
znajduje się w centrum wojnickie-
go rynku. Ze względu na charakter 
figury oraz jej wartości historyczne 

WIĘCEJ NA STRONIE 3

Nowa kuchnia i stołówka 
zapewnia posiłki 270 uczniom 
zarówno w wieku szkolnym jak 
i przedszkolnym. Dodatkowo  
z usług stołówki korzystają 
podopieczni żłobka. Dzięki temu...

NA STRONIE 4
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Święto Niepodległości w Gminie Wojnicz

Ulicami Wojnicza przeszedł Pochód Świętych 

Dzień 11 listopada to 
dzień obchodzony w 
poczuciu dumy i rado-
ści z powodu odzy-
skanej w 1918 roku 
niepodległości Polski.  
W Gminie Wojnicz odbyły 
się uroczystości z okazji  
obchodów 104. rocznicy 
odzyskania niepodległo-
ści, w której uczestniczyli 
liczni mieszkańcy gminy.

Gminne obchody tego ważnego 
święta jak co roku zorganizowane 
zostały przy Pomniku Niepod-
ległości na wojnickich plantach. 
Uroczystość rozpoczęła msza 
święta w intencji Ojczyzny, w Kole-
giacie Wojnickiej, którą odprawił 
proboszcz parafii Jan Gębarow-
ski wraz z księdzem Sebastianem 
Musiałem. Po zakończeniu litur-
gii poprowadzony został orszak, 
przez poczty sztandarowe szkół 
i Ochotniczych Straży Pożar-
nych, który przemaszerował pod 
Pomnik Niepodległości, gdzie 
dyrektor GOK-u  Jarosław Bujak 
powitała zebranych gości na czele 
ze współgospodarzem uroczysto-
ści Burmistrzem Wojnicza Tade-
uszem Bąkiem. Swoją obecnością, 
w tym ważnym dniu, zaszczycili 
Radni Gminy Wojnicz na czele 
z przewodniczącą Romanem 
Chamioło, księża, przedstawicie-
le straży pożarnej, pracownicy 
samorządowi, sołtysi, dyrekto-
rzy szkół, nauczyciele i ucznio-
wie, przedstawiciele gminnych 
organizacji i stowarzyszeń oraz 
mieszkańcy gminy. 

W swoim przemówienie 
burmistrz Tadeusz Bąk podkreślił, 
że 11 listopada to dzień który od lat 

gromadzi ludzi, by oddać hołd tym, 
którzy wywalczyli niepodległość  
i cieszyć się, że mogą żyć w wolnym 
kraju. 

Udział w dzisiejszej uroczy-
stości jest potwierdzeniem wiel-
kiego szacunku i wdzięczności 
wobec Polaków, którzy walczyli 
o wolną, niepodległą Ojczyznę. 
Jest wyrazem wielkiego szacunku 
i wdzięczności wobec Polaków, 
którzy w walce poświęcili  to co 
najcenniejsze dla każdego czło-
wieka - oddali swoje życie, z miło-
ści do kraju i wiary w zwycięstwo. 
Dzięki tej ofierze dziś żyjemy w 
wolnej i suwerennej Polsce, może-
my świętować, cieszyć się radością 
niepodległości.

Kończąc przemówienie 
burmistrz podziękował zebra-
nym za przybycie na uroczystość, 
a organizatorom, którymi był 
gminny za przygotowanie gmin-
nych obchodów Święta Niepod-
ległości. Następnie pod pomni-
kiem wszystkie delegacje złożyły 
wiązanki kwiatów oraz zapaliły 
znicze.

W części artystycznej, która 
odbyła się na płycie wojnickiego 
rynku, podopieczni Niepublicz-
nego Przedszkola „Mój Mały 
Świat” w Wojniczu zaśpiewali 
piosenkę o tematyce niepodle-
głościowej, następnie uczniowie 
Szkoły Podstawowej w Biadoli-

nach Radłowskich zaprezentowali 
taniec z flagą, po którym Zespół 
Pieśni i Tańca „Echo Doliny” z 
Biadolin Radłowskich zaprosił 

wszystkich zebranych do wspól-
nego śpiewania pieśni patrio-
tycznych. Ostatni na scenie swój 
program artystyczny w formacie 
montażu słowno – muzycznego 
przedstawili uczniowie Zespo-
łu Szkolno-Przedszkolnego w 
Wielkiej Wsi. Zaprezentowany 
program artystyczny był kolejną 
lekcją historii i okazją do reflek-
sji nad tym, czym jest i jak wiele 
znaczy dla nas wolna ojczyzna. 
Uroczystość swoim występem 
uświetniała również  Orkiestra 
Dęta Miasta Wojnicz.  Obchody 
zakończyły się miłym akcentem 
w postaci  wspólnie zatańczone-
go polonezem przez wszystkich 
zebranych. 

Obchody 104. rocznicy odzyska-
nia niepodległości były okazją do 
upamiętnienia tych, którzy straci-
li życie, broniąc naszej ojczyzny, 
walcząc o wolność, o niepodległość 
naszego kraju. Święto Niepodle-
głości jest zawsze czasem refleksji 
na temat wartości patriotycznych  
i dziedzictwa narodu polskiego.

(mn)

6 listopada, już po 
raz czwarty, wyruszył  
z wojnickiego rynku do 
kościoła parafialnego pw. 
św. Wawrzyńca Męczenni-
ka Pochód Świętych. 

W tym wydarzeniu uczestni-
czyły całe rodziny. Wiele dzieci 
przebrało się za swojego ulubione-
go świętego lub błogosławionego. 
Wśród nich byli: św. Antoni, św. 
Jadwiga, św. Piotr, św. Paweł, św. 
Jan Paweł II, św. Józef, Maryja, 
św. Rita, św. Franciszek,  i wielu 
innych. Na czele korowodu szły 
dzieci niosące relikwie św. O. 
Pio, św. Kingi i bł. Karoliny. W 
czasie tej radosnej wędrówki 
ulicami Wojnicza rozbrzmiewał 
śpiew scholi. Wszyscy uczestni-
cy włączyli się w śpiew piosenek, 
wśród nich piosenki Arki Noego, 
w której pojawiły się słowa, że 

każdy może być świętym, bo 
wszyscy jesteśmy powołani do 
świętości. Pochód został zwień-
czony uroczystą Mszą świętą w 
kolegiacie, podczas której słowo 
do dzieci skierował goszczący w 
naszej parafii misjonarz. Po Mszy 
świętej dzieci otrzymały książecz-
ki przedstawiające postaci ich 
patronów oraz słodycze.

To wydarzenie miało na celu 
wprowadzić nas w nastrój zadu-
my i refleksji nad świętością,  
a także pomóc wszystkim po 
chrześcijańsku przeżywać 
Uroczystość Wszystkich Świę-
tych i zachęcać do naśladowania 
Świętych w zdobywaniu nieba.

Organizatorem Korowodu 
Świętych był tutejszy oddział 
Akcji Katolickiej.

HALINA JEWUŁA

FOT. ARKADIUSZ ROJEK
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Św. Florian jak nowy

Poświęcono odnowioną kaplicę 
cmentarną w Wojniczu

Znowu więcej! Kolejny sukces 
kwesty na wojnickim cmentarzu

Figura będąca jedną  
z wizytówek Wojnicza 
została odrestaurowana  
i odzyskała swój dawny 
blask. Inwestycja była 
częściowo dofinansowana z 
programu „Kapliczki Mało-
polski 2022”.

Zakończyła się renowacja zabyt-
kowej figury św. Floriana, która 
znajduje się w centrum wojnickie-
go rynku. Ze względu na charakter 
figury oraz jej wartości historyczne 
i kulturowe głównym celem prac 
konserwatorskich i restauratorskich 
było powstrzymanie postępujących 
procesów degradacyjnych oraz 
przywrócenie utraconych walo-
rów estetycznych. Rzeźba oraz cały 
postument zostały oczyszczone i 
poddane zabiegom impregnacyj-
nym. Uzupełnione zostały również 
wszystkie ubytki materiału, z które-
go zostały wykonane. 

Figurę zbudowano w 1843 r. jako 
„pamiątkę szczęśliwie przeżytych 
chwil w roku 1831”, kiedy to Wojnicz 
został w znacznej części zniszczony 
przez pożar. Inicjatorem jej powsta-
nia był ówczesny burmistrz Wojni-
cza – Cyryl Dorożewski. Rzeźba 
należy do obszaru tworzącego XIII-
-wieczny układ przestrzenny Wojni-

cza, który jest wpisany do rejestru 
zabytków. Aby inwestycja została 
zrealizowana niezbędne były m.in. 
prace związane z opracowaniem 
programu konserwatorskiego.

- Figura św. Floriana oraz 
cały postumentu, przez wiele 
lat narażone były na działa-
nia niekorzystnych czynników 
atmosferycznych, przez co uległy 
licznym zniszczeniom i dlatego 
wymagały pilnych prac konser-
watorskich. – wyjaśnia burmistrz 
Wojnicza, Tadeusz Bąk. – Do 
remontu podeszliśmy komplek-
sowo i jestem bardzo zadowolony  
z efektu końcowego. Rzeźba prezen-
tuje się znakomicie. – dodaje. 

Inwestycja kosztowała blisko 
39 tys. zł, z czego 11 tys. zł stano-
wiła dotacja uzyskana z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
Małopolskie¬go w ramach konkur-
su  „Kapliczki Małopolski 2022”.

(mn)

W uroczystość Wszyst-
kich Świętych bp Stani-
sław Salaterski poświę-
cił odnowioną kaplicę 
cmentarną w Wojniczu. 
Ten wysokiej klasy zaby-
tek udało się wojnickiej 
parafii odrestaurować  
w ciągu ostatnich trzech 
lat głównie dzięki dota-
cjom.

W uroczystość Wszystkich Świę-
tych bp Stanisław Salaterski poświę-
cił odnowioną kaplicę cmentarną 
w Wojniczu. Kaplica pw. Świętego 
Krzyża została wybudowana w 1852 
roku jako rodowa kaplica Jorda-
nów. Jej fundatorką była Apolonia 
z Jordanów Woroniecka z Więcko-
wic. W krypcie kaplicy znajdują się 
doczesne szczątki członków tego 
rodu.

Jak tłumaczył przed uroczysto-
ścią ks. dr Jan Gębarowski, wojnic-
ki proboszcz, dziekan dekanatu  
i prepozyt Kapituły Kolegiackiej, 
kaplica ta została przekazana przez 
Marię z rodu Jordanów Lastowiec-
ką parafii w Wojniczu, aby służy-
ła celom duszpasterskim. Ten 
170-letni wysokiej klasy zabytek 
wymagał pilnego remontu i prac 
konserwatorskich. Przeprowadzo-
no je w ciągu ostatnich 3 lat. Stały 
się one możliwe dzięki dotacjom 
od Urzędu Marszałkowskiego  
w Krakowie (trzykrotnie), od Mini-
sterstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, od Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków w Krako-
wie i od Urzędu Gminy w Wojniczu 
(dwukrotnie).

- Ponadto prace wsparły hojnie 
dwie rodziny z naszej parafii, które 
chciały pozostać anonimowe, oraz 

parafianie poprzez składki na 
cele remontowe - wyliczał kapłan, 
dziękując wszystkim osobom  
i instytucjom za to wsparcie. - 
Bez tych dotacji i ofiar remont 
kaplicy byłby niemożliwy - dodał, 
dziękując również bp. Stanisławowi 
Salaterskiemu za jej poświęcenie, 
a wcześniej troskę o jej odrestau-
rowanie.

Biskup wyraził nadzieję, że 
kosztowna finansowo inwestycja, 
podjęta i wsparta z szacunku do 
zmarłych i przeszłości, z wielko-
duszności i wiary w zmartwych-
wstanie, przyniesie także duchowe 
owoce dla tych, którzy przy niej 
będą się modlić. 

Biskup wyraził nadzieję, że kosz-
towna finansowo inwestycja, podję-
ta i wsparta z szacunku do zmarłych 
i przeszłości, z wielkoduszności  
i wiary w zmartwychwstanie, przy-
niesie także duchowe owoce dla nas 

żyjących, którzy przy niej będą się 
modlić za swoich bliskich zmarłych 
i za siebie, podejmować zadumę nad 
swoim życiem.

Przypomniał, że jako wierzą-
cy wszyscy zostaliśmy powołani 
do świętości. Świętość, dobroć  
i szlachetność dostrzegamy w tych, 
nad których grobami się modli-
my, którzy przekazali nam wiarę 
i ideały, a dziś sami próbujemy 
to dziedzictwo kontynuować i 
do niego dorastać. Wskazywał, 
że droga do świętości dla wszyst-
kich przez wieki jest ta sama, 
wyznaczona przez Dekalog, przez 
błogosławieństwa przypominane  
w dzisiejszej liturgii, przez naucza-
nie Kościoła. Zachęcał do zadumy, 
czy nie odeszliśmy od nich za dale-
ko - od ubóstwa, czystości, wier-
ności, sprawiedliwości czy jedno-
znaczności w wierze.

ŹRÓDŁO: BEATA MALEC-SUWARA| GOŚĆ.PL

Już po raz 29. Towarzy-
stwo Przyjaciół Ziemi 
Wojnickiej zorganizowa-
ło kwestę cmentarną,  
z której dochód prze-
znaczony zostanie na 
ratowanie zabytkowych 
nagrobków na wojnickim 
cmentarzu. 

Tegoroczna kwesta odbyła się 
w dniach 30 października i 1 listo-
pada, a do puszek datki zbiera-
ło ponad 100 osób. W tym roku 
stowarzyszenie zbierało fundusze 
na renowację nagrobków powstań-
ców z 1830 i 1863 r., w tym również 
symbolicznej mogiły powstańców 
(sektor 1, rząd 9, nr 7), przy której 
jeszcze przed wojną zbierała się 
młodzież i śpiewała patriotyczne 
pieśni. 

– Serdecznie dziękujemy 
wszystkim ofiarodawcom za 

wsparcie tegorocznej kwesty cmen-
tarnej. Dzięki Państwa hojności 
udało się zebrać  17 776, 48 zł oraz 
22,60 euro, 22 dolary amerykań-
skie, 1 lej rumuński i 5 koron 
czeskich. Dla porównania, w ubie-
głym roku zebraliśmy  ponad 16 

tysięcy. Sukces tegorocznej kwesty, 
organizowanej w  tak trudnym, 
kryzysowym czasie traktujemy  
jako wyraz  szczególnego zaufania 
i uznania dla pracy Towarzystwa, 
za co bardzo, bardzo dziękujemy! 
Słowa podziękowania kierujemy 
także pod adresem wszystkich  osób 
kwestujących przy cmentarnych 
bramach – dziękuje zarząd Towa-
rzystwa Przyjaciół Ziemi Wojnickiej

Podczas kwesty wszystkim ofia-
rodawcom rozdawano kalendarze 
opisujące 30. letnią działalność 
Towarzystwa Przyjaciół Ziemi 
Wojnickiej. 

– Niestety jedna partia kalen-
darzy została wadliwie wydru-
kowana. Jest nam z tego powodu 
niezmiernie przykro. Przeprasza-
my  Ofiarodawców, którzy otrzy-
mali  takie kalendarze. Istnieje 
możliwość  dostarczenia Państwu 
dobrych egzemplarzy po uprzed-
nim skontaktowaniu się pod 
numerem telefonu: 665 529 444. 
– informuje Zarząd Towarzystwa 
Przyjaciół Ziemi Wojnickiej.

TOWARZYSTWO PRZJACIÓŁ ZIEMI WOJNICKIEJ
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Nowa stołówka w szkole podstawowej  
w Wojniczu zdaje egzamin

Poprawa stanu infrastruktury sportowej 
na terenie gminy Wojnicz

Nowa kuchnia i stołów-
ka zapewnia posiłki 270 
uczniom zarówno w wieku 
szkolnym jak i przed-
szkolnym. Dodatkowo  
z usług stołówki korzy-
stają podopieczni żłobka. 
Dzięki temu obie placów-
ki nie muszą korzystać z 
usług zewnętrznych firm 
cateringowych.

W gminie w nowym roku 
szkolnym oddano do użytku 
nową stołówkę, która powstała w 
szkole podstawowej w Wojniczu. 
Z nowoczesnej kuchni i przytul-
nej stołówki cieszą się nie tylko 
podopieczni placówki, ale również 
dyrekcja szkoły i samorządowcy. 

 
- Cieszy mnie fakt, że uczniowie 

mogą spożywać posiłki w jasnej, 
komfortowej i przede wszystkim 
bezpiecznej dla nich stołówce. 
To jest bardzo istotne miejsce w 
każdej szkole. Ważne jest, by dzie-
ci w czasie nauki miały przerwę, 
podczas której mogą spokojnie 
zjeść świeży, przygotowany w 
szkole posiłek. To jest nie tylko 
ważne dla dzieci i młodzieży, ale 
także dla rodziców, którzy posy-
łając dziecko do szkoły mogą 
liczyć, że otrzyma zdrowy posi-
łek. Wiemy, że dzieci często długo 
przebywają w szkole, później na 
świetlicy bo oboje rodziców pracu-
je, więc to czasami jedyna szansa 
na to, aby dziecko zjadło ciepły 
posiłek. – tłumaczy burmistrz 
Wojnicza, Tadeusz Bąk.  - Był czas, 
że szkoły odchodziły od takiego 
sposobu żywienia, zdarzały się 
cateringi. To się nie sprawdziło z 
wielu powodów, stąd powrót do 

tradycyjnych sposobów przygoto-
wania posiłków w szkołach, ale też 
pomoc finansowa dla placówek, 
na wyposażenie kuchni i stołó-
wek. – dodaje. 

W szkole w pomieszczeniach 
jadalni i kuchni został przeprowa-
dzony remont związany z wymia-
ną podłogi, malowaniem ścian. 
Wymienione zostały również 
stoły, krzeseł i zastawy stołowe 
oraz wyposażenie kuchni. Na tę 
inwestycję samorząd uzyskał dofi-
nansowanie z programu Rządowy 
Fundusz Inwestycji Lokalnych. 
Całość remontu wyniosła ponad 
1,2 mln  zł, z czego ponad 670 tys. zł 
to dofinansowania, a resztę gmina 
Wojnicz sfinansowała z własnego 
budżetu.

- Pomieszczenia zyskały nowe 
wnętrze i profesjonalne wyposa-
żenie, co pozwoli na usprawnienie 
pracy kuchni i przygotowywanie 
posiłków w oparciu o najnow-
sze zasady zdrowego żywienia. 
– informuje burmistrz Wojnicza, 
Tadeusz Bąk.

W GMINIE POWSTAŁA KOLEJ-
NA STOŁÓWKA SZKOLNA  
Z DOFINANSOWANIEM

W tym roku w gminie reali-
zowane było również zadanie w 
ramach modułu 3 - wieloletniego 
Rządowego Programu „Posiłek w 
szkole i w domu”.

Wieloletni Rządowy Program 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023 – moduł 3 jest skiero-
wany do organów prowadzących 
publiczne szkoły podstawowe, w 

tym szkoły artystyczne realizujące 
kształcenie ogólne w zakresie szko-
ły podstawowej. Celem Programu 
jest zapewnienie wsparcia finan-
sowego organom prowadzącym 
szkoły podstawowe w organizacji 
stołówek oraz miejsc spożywania 
posiłków w szkołach.

Dofinansowanie udzielone  
w kwocie 80 tys. zł, przeznaczone 
zostało na doposażenie i poprawę 
standardu obecnie funkcjonu-
jącej stołówki szkolnej w Szkole 
Podstawowej im. M. Konopnickiej  
w Zespole Szkolno – Przedszkol-
nym w Wielkiej Wsi. Koszt całko-
wity realizacji zadania wyniósł 100 
tys. zł.

(mn)

Dobiegają końca prace 
związane z moderniza-
cją obiektów sporto-
wych na terenie gminy. 
Już niedługo mieszkańcy 
gminy będę mogli korzy-
stać z nowych komplek-
sów sportowych.  

 – Obecnie dobiegają końca prace 
przy budowie kompleksu sportowe-
go w Łukanowicach, gdzie powstaje 
boisko wielofunkcyjne oraz boisko 
do piłki nożnej wraz z infrastruk-
turą techniczną i placem zabaw. 
Kończy się również modernizacja 
boiska przy Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym w Olszynach oraz przy 
Zespole Szkolno - Przedszkolnym 
w Wielkiej Wsi. Na ostatnie prostej 
są też prace związane z budową 
skateparku w Wojniczu przy ul. 
Rolniczej. – mówi Tadeusz Bąk, 
burmistrz Wojnicza. - Dzięki tej 
inicjatywie zwiększy się dostępność 
obiektów sportowych dla mieszkań-

ców gminy, co z pewnością przełoży 
się na zwiększenie ich aktywności 
fizycznej. Poprawa infrastruktury 
sportowej to również inwestycja w 
młode pokolenie, które jest przy-
szłością gminy. – dodaje. 

Inwestycje realizowane są za 
łączną kwotę ponad 4,1 mln zł,  
z czego 1,6 mln zł stanowi dofi-
nansowanie z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej w ramach Progra-

mu Sportowa Polska – Program 
Rozwoju Lokalnej Infrastruktury 
Sportowej – Edycja 2021 oraz z 
Europejskiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów Wiej-
skich. 

Przypomnijmy również, że już 
niedługo rozpocznie się remont 
stadionu miejskiego w Wojniczu. 
Kwota podpisanej umowy to ponad 
4,8 mln zł, z czego blisko 1,4 mln zł 

stanowi dofinansowanie progra-
mu „Sportowa Polska - Program 
Rozwoju Infrastruktury Sportowej 
2020” finansowanego z budżetu 
Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

W ramach realizacji inwesty-
cji przebudowany i rozbudowany 
zostanie budynek klubowy „Olimpii 

Wojnicz” oraz budynek, w którym 
znajdują się toalety. Przebudowane 
zostanie również boisko do piłki 
nożnej oraz trybuny. Dodatkowo 
powstanie nowe ogrodzenie stadio-
nu, boisko do piłki siatkowej, skocz-
nia do skoku w dal oraz niezbędna 
infrastruktura techniczna. 

(mn)

KOMPLEKS SPORTOWY W ŁUKANOWICACH

BUDOWA SKATEPARKU W WOJNICZU PRZY UL. ROLNICZEJ
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Złoty okres dla Wojnicza
Z burmistrzem Wojnicza, Tadeuszem Bąkiem rozmawia Sebastian Czapliński.

Jak zdefiniowałby pan określe-
nie „człowiek szczęśliwy”?

Bardzo dobre pytanie… Można 
być szczęśliwym, zadowolonym, 
spełnionym... Bycie szczęśliwym, 
to stan, kiedy wszystko dobrze się 
nam układa. To również poczucie, 
kiedy praca, którą wykonujemy, 
przynosi nam satysfakcję. Czło-
wiek szczęśliwy ma kochającą 
żonę, dzieci, wnuki, a w jego rodzi-
nie panuje zgoda. Myślę, że sam 
spokojnie mogę o sobie powiedzieć, 
że jestem szczęśliwy… 

Pytam dlatego, że w ostatnim 
czasie może pan się pochwalić 
wieloma świetnymi inwestycja-
mi w gminie Wojnicz, z których 
może czuć się pan naprawdę zado-
wolony. 

Jeżeli praca przynosi satysfak-
cję, pojawiają się sukcesy, a tych  
w gminie Wojnicz jest w ostatnich 
latach mnóstwo, to człowiek może 
czuć szczęście. Wydaje mi się, że 
w przypadku naszej gminy może-
my mówić w tym momencie o jej 
„złotym okresie”. Nigdy w dzie-
jach nie wykonywało się u nas tylu 
inwestycji, co w tym i w zeszłym 
roku. Przypuszczam również, że 
przyszły rok, jeżeli uda nam się 
uzyskać z Polskiego Ładu kolejne 
pieniądze na inwestycje, będzie on 
również bardzo dobry.

Czy w ostatnim czasie w przy-
padku gminy Wojnicz mamy do 
czynienia z nadrabianiem straco-
nych lat? 

To prawda, że obecnie skupiamy 
się na inwestycjach, które powinny 
być w naszej gminie wykonane już 
bardzo dawno. Jeżeli prace wodo-
ciągowe prowadzimy na terenie 

TERMOMODERNIZACJA BUDYNKU SZKOŁY PODSTAWOWEJ W WOJNICZU

NOWY KOMISARIAT POLICJI W WOJNICZU

NOWA DROGA W GRABNIE WRAZ Z PRZEPUSTEM

sześciu sołectw, to jest to pewien 
wstyd dla naszego samorządu, 
że tego typu inwestycja nie była 
przeprowadzona już wcześniej, 
zwłaszcza że musieliśmy się liczyć 
z wydatkiem na ten cel w kwocie 15 
mln zł. Tak duże pieniądze, zamiast 
na wodociągi moglibyśmy przezna-
czyć na rewitalizację Pałacu Dąmb-
skich w Wojniczu i dziś mieliby-
śmy w naszym regionie ukończoną 
prawdziwą perełkę. Wciąż przepro-
wadzamy dużo termomoderniza-
cji szkół i budynków użyteczności 

publicznej. Wymieniliśmy już w 
takich obiektach 15 kotłowni. W 
moim odczuciu takie prace powin-
no się wykonywać na bieżąco, a 
nie w jednym momencie. To samo 
dotyczy dróg. W ciągu ostatnich 8 
lat wykonaliśmy remont ponad 60 
km dróg, a do końca inwestycji w 
tym zakresie wciąż daleko. Cieszyć 
może za to fakt, że przy wszystkich 
szkołach w naszej gminie powstały 
boiska sportowe z nową bezpieczną 
nawierzchnią. 

Z pana punktu widzenia, która 
inwestycja jest ważniejsza – 
remont Pałacu Dąmbskich, czy 
rewitalizacja rynku w Wojniczu?

Obie są bardzo ważne. Wydaje 
mi się, że obie te inwestycje mogły 
być przeprowadzone już kilka lat 
wcześniej, ale dopiero teraz zostały 
włączone do realizowanego przez 
nas programu. Bardzo się cieszę, 
że nasz rynek w końcu nabierze 
blasku, o który upominali się 
mieszkańcy. W przypadku Pała-
cu Dąmbskich na efekty przyjdzie 

nam zaczekać zapewne około 2-3 
lata. O ile w przypadku rynku 
mamy już zarezerwowane na ten 
cel pieniądze, o tyle w przypadku 
pałacu i parku będziemy starać się 
je sukcesywnie pozyskiwać. Liczę 
po cichu na Urząd Marszałkow-
ski. Być może uda się sięgnąć po 
dofinansowanie z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego, a także funduszy unijnych. 
Projekt rewitalizacji tego miejsca 
jest już gotowy. Teraz potrzebujemy 
pieniędzy. 

Pieniędzy nie brakuje za to na 
remont obiektu sportowego Olim-
pii Wojnicz…

Podpisaliśmy w ostatnich dniach 
umowę na remont stadionu. Dokła-
damy do tej inwestycji duże pienią-
dze. Prace pochłoną blisko 5 mln 
zł, a zewnętrzna dotacja to kwota 
około 1,4 mln zł. Aby dostosować 
stadion do obecnych przepisów, 
trzeba go gruntownie zmodernizo-
wać. Cała inwestycja z pewnością 
poprawi zarówno wygląd, jak i stan 
techniczny i funkcjonalność stadio-
nu miejskiego, dając możliwość 
do prowadzenia profesjonalnych 
treningów oraz rozgrywek sporto-
wych. Obiekt będzie dostępny dla 
osób niepełnosprawnych, a także 
rozszerzy się zakres jego użytkowa-
nia. Prace przewidują m.in. wybu-
dowanie nowej trybuny na około 
500 miejsc, budowę oświetlenia, 
czy remont budynku klubowego. 
Stadion w końcu stanie się wizy-
tówką Wojnicza. 

W pewnym sensie w najbliż-
szych latach w gminie Wojnicz 
zaoszczędzone zostaną też pewne 
pieniądze na kolejne inwestycje, a 
to wszystko za sprawą termomo-
dernizacji kolejnych obiektów. 

To prawda. Chcemy w przyszło-
ści mieć z tego tytułu spore oszczęd-
ności. Kiedy decydowaliśmy się 
na termomodernizację budynku 
Szkoły Podstawowej w Wojniczu, 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Wielkiej Wsi, a także Wiejskiego 
Domu Kultury w Wielkiej Wsi, nie 
przypuszczaliśmy, że cena prądu, 
czy gazu tak mocno podskoczy do 
góry. Teraz wiemy, że na całej inwe-
stycji znacznie zyskamy. Inwestycja 
w tym zakresie pochłonęła ponad 
4 mln zł, a niedawno podpisali-
śmy umowę na termomodernizację 
kolejnych dwóch szkół – Szkoły 
Podstawowej w Olszynach i Szkoły 
Podstawowej w Grabnie na łącz-
ną kwotę ponad 5 mln zł. Prace w 
tym zakresie chcemy zakończyć 
do czerwca przyszłego roku. Tym 
samym wszystkie szkoły w naszej 
gminie, a więc 7 budynków będzie 
już miało za sobą proces termo-
modernizacji. W planach mamy 
także jeszcze termomodernizację 
Domu Grodzkiego w Wojniczu, czy 
Domu Strażaka w Więckowicach. 

Podobne prace będziemy chcieli 
przeprowadzić w przedszkolu w 
Wojniczu, czy w przedszkolu w 
Biadolinach Radłowskich. W tej 
kwestii mamy jeszcze sporo do 
zrobienia, ale wierzę, że podołamy 
wyzwaniu. 

A co w kwestii remontów dróg?
W tym roku na remont tras w 

naszej gminie przeznaczyliśmy 
4,2 mln zł. Nie da się ukryć, że 
nowe nakładki asfaltowe nie tylko 
poprawiają komfort jazdy, ale 
także bezpieczeństwo. Niedawno 
podpisaliśmy umowę dotyczącą 
modernizacji kolejnych 11 dróg  
w gminie Wojnicz na kwotę w 
wysokości blisko 1,9 mln zł. 
Remonty wykonane zostaną 
w miejscowościach: Biadoliny 
Radłowskie, Zakrzów, Łukano-
wice, Isep, Wielka Wieś, Milów-

ka, Wojnicz, Dębina Zakrzowska, 
Grabno oraz Dębina Łętowska. 
W ramach zaplanowanych prac 
planujemy częściowe uzupełnie-
nie istniejącej podbudowy, wyło-
żenie nowej nawierzchni asfalto-
wej oraz obustronne wykonanie 
poboczy. Remonty dróg mają 
zostać zakończone już na począt-
ku listopada. W kolejnych latach 
również zamierzamy modernizo-
wać kolejne odcinki tras w naszej 
gminie, ponieważ sporo prac jesz-
cze przed nami. Jest szansa, aby na 
ten cel uzyskać z PROW około 5 
mln zł. Na pewno będziemy starać 
się o te pieniądze.

Mówi pan o poprawie bezpie-
czeństwa. Na pewno na bezpie-
czeństwo wpływa też oddany 
do użytku komisariat policji  
w Wojniczu. 

Oczywiście, że tak. Policjanci 
pracują dziś już w bardzo komfor-
towych warunkach. Komisariat 
obsługuje dwie gminy, bo oprócz 
naszej, także gminę Zakliczyn. 
Mamy zamiar poprosić o zwięk-
szenie etatów w tym obiekcie, aby 
jeszcze bardziej poprawić bezpie-
czeństwo naszych mieszkańców. 
Remontujemy i budujemy w ostat-
nim czasie wiele obiektów. Dobrze 
by było, aby czuwali nad nimi 
mundurowi, dzięki czemu nie 
będą one niszczone przez wandali. 

Jakiś czas temu gmina Wojnicz 
znalazła się wśród 16 gmin z czte-

rech powiatów i z trzech lokalnych 
grup działania, które zawiązały 
partnerstwo na rzecz budowania 
i rozwoju Mikroregionu Pogórze. 
Czy to oznacza, że mocniej niż do 
tej pory będzie pan stawiał na 
turystykę?

Współpraca gmin oraz partne-
rów ma przełożyć się stworzenie 
wspólnej, jednolitej i komplek-
sowej oferty turystycznej, która 
będzie atrakcyjna dla osób szuka-
jących kilkudniowego wypoczyn-
ku w malowniczych plenerach, 
bez pośpiechu i tłoku, delektu-
jąc się lokalnymi specjałami. 
Mikroregion jest także szansą dla 
lokalnej społeczności na rozwój 
ekonomiczny. Zwiększenie ruchu 
turystycznego będzie wiązać 
się z koniecznością rozbudowy 
zaplecza noclegowo-hotelarskie-
go, powstania nowych punktów 
gastronomicznych. Bardzo zależy 
mi na tym, aby i Wojnicz stał się 
miejscem chętnie odwiedzanym 
przez turystów. Mamy bardzo 
malownicze tereny, a także wiele 
atrakcyjnych miejsc do zwiedza-
nia. Bardzo zależy mi na tym, aby 

trasa EuroVelo przebiegała przez 
naszą gminę. Byliśmy brani pod 
uwagę w opracowaniu trasy, na 
samym początku, jednak później 
o nas zapomniano. Mamy nadzie-
ję, że jest jeszcze szansa na to, aby 
włączyć nas do projektu. Będzie-
my w tej sprawie interweniować w 
Urzędzie Marszałkowskim. 

Przyszły rok z uwagi na to, 
że wiele samorządów z uwagi na 
coraz wyższe ceny chce skupić się 
na oszczędzaniu, zapowiada się 
dla gminy Wojnicz trudniejszy 
od obecnego? 

Nasza gmina pod wzglę-
dem finansowym znajduje się  
w bardzo dobrej sytuacji. Kiedy 
zostawałem burmistrzem, 
musiałem zmierzyć się z zadłu-
żeniem sięgającym 18 mln zł. 
Dziś wynosi ono zaledwie  
9 mln zł przy budżecie 100 mln 
zł. W rankingu gmin miejsko-
-wiejskich w województwie 
małopolskim znajdujemy się na 
bardzo wysokiej 5 lokacie pod 
względem kondycji finansowej. 
To rewelacyjny wynik. Dlate-
go na przyszły rok spoglądam 
optymistycznie. Przy obecnym 
stanie finansów w gminie stać 
nas na zaciągniecie nawet 10 
mln zł kredytu, aby zrealizować 
ważne z naszego punktu inwe-
stycje. Mogę zapewnić miesz-
kańców, że zamierzamy nadal 
się rozwijać. 
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Smok Krakusek nie będzie sam! Będzie mu towarzyszyć 
Salamandra Sandra, której autorką jest uczennica 
Szkoły Podstawowej w Wojniczu

Bicie rekordu w czytaniu na przerwie Ogłoszenie w sprawie 
dodatku elektrycznego

Do grona maskotek 
Igrzysk Europejskich  
w Małopolsce dołączyła 
Salamandra Sandra, która 
w plebiscycie internautów 
zajęła drugie miejsce. Kapi-
tuła początkowo wybrała 
na maskotkę smoka, ale 
ostatecznie uznała, że smok 
to Kraków, a salamandra to 
zwierzę spotykane na połu-
dniu regionu, gdzie też będą 
rozgrywane zawody.

Konkurs na maskotkę Igrzysk 
Europejskich Kraków-Małopolska 
2023 został rozstrzygnięty. Z niemal 
2500 nadesłanych prac, komisja 
wybrała trzy, które zostały poddane 
pod głosowanie internautów na Face-
booku. Zarówno w opinii kibiców, jak 
komisji konkursowej wygrał smok 
„Krakusek”!

W głosowaniu internautów długo 
trwała zacięta walka pomiędzy trze-
ma finałowymi projektami: smokiem 
„Krakuskiem”, salamandrą „Sandrą” 
i rysiem „Ryszardem”. Pierwsze dwa 
bardzo długo „szły łeb w łeb”, ale na 
finiszu lepszy okazał się smok, jednak 
głosy internautów i bardzo długie 
rozmowy komisji spowodowały, że 
Salamandra Sandra również do niego 
dołączyła. 

Smok to niekwestionowany symbol 
Krakowa. Legenda o bestii, która 
zamieszkiwała grotę pod zamkiem na 
Wzgórzu Wawelskim była podawana z 
ust do ust już w średniowieczu. Owia-
ny tajemnicą gad przez wieki budził 
strach najmłodszych, ale współcze-
śnie zaczął przybierać bardziej sympa-
tyczną postać. Tak, jak w konkursie 

na maskotkę Igrzysk Europejskich 
Kraków Małopolska 2023.

Salamandra plamista występuje w 
Polsce południowej, a więc tam, gdzie 
będą toczyć się Igrzyska Europejskie. 
Jej nazwa wywodzi się prawdopodob-
nie z języka perskiego, w którym słowo 
„salamandra” oznacza „żyjącą w 
ogniu”. Salamandry plamiste lubią być 
blisko ognia, więc nie mamy wątpli-
wości, że Sandra będzie świetnie czuć 
się w towarzystwie Krakuska i ognia 
pokoju, który zapłonie nad Małopol-
ską. Sandra symbolizuje prawdziwe 
stworzenie, smok zrodził się w legen-
dach. Wspólnie łączą więc dwa światy, 
a to samo robi sport. Idea olimpizmu 

w warstwie symbolicznej odnosi się 
przecież do łączenia symbolicznie 
sprzecznych żywiołów.

AUTORKA ZWYCIĘSKIEGO 
PROJEKTU NA MASKOTKĘ 
IGRZYSK NAGRODZONA

10-letnia Gloria Goryl, pomy-
słodawczyni Salamandry Sandry z 
pewnością może się czuć wyróżniona. 
Projekt, już niedługo stanie się nama-
calnym i nieodłącznym elementem 
przyszłorocznych igrzysk. Maskot-
ki salamandry będzie towarzyszyć 
sportowcom przez 12 dni sportowych 
zmagań, a także, co ważne - zagrzewać 
zawodników do walki o medale.

Przedstawiciele komitetu orga-
nizacyjnego Igrzysk Europejskich 
odwiedzili dziewczynkę w szko-
le i rozmawiali z autorką, a także  
z dyrektorem placówki, w której się 
uczy.

Salamandra Sandra to projekt 
Glorii, uczennicy Szkoły Podstawo-
wej im. św. Jana Kantego w Wojni-
czu. Dziewczynka o konkursie 
dowiedziała się od swojego kuzyna, 
który także wziął udział w zabawie. 
Co ciekawe, to nie salamandra była 
pierwszym wyborem dziewczyn-
ki... – Moja ciocia podczas wycie-
czek na grzyby, często widywała 

salamandrę. Tak jej się spodoba-
ła, że zadzwoniła do mojej mamy  
i zaproponowała, żeby narysować 
właśnie ją. Zgodziłam się, chociaż 
początkowo miałam zupełnie inny 
pomysł. Chciałam narysować 
owczarka niemieckiego – przyznała 
Gloria.

– Podczas internetowego głoso-
wania troszkę wierzyłam, że moja 
praca może jeszcze wygrać, ale 
cały czas widziałam, że Smok miał 
niewielką przewagę. Kiedy zostało 
5 minut do końca, pomyślałam, że 
już nie mam szans. Gdy się okaza-
ło, że jednak będą dwie maskot-
ki igrzysk i jedna z nich jest moją 
salamandrą, byłam tak bardzo 
szczęśliwa, że nie mogłam dojść do 
siebie! Moi bliscy również bardzo 
się cieszyli. – mówiła Gloria, przy-
znając, że wydarzenie, przy którym 
obecna będzie maskotka jej autorstwa,  
z pewnością zapamięta na zawsze.

Dyrektorka szkoły podstawo-
wej Dorota Wełna, w rozmowie 
podkreśliła dumę z osiągnię-
cia dziewczynki. Zaznaczyła 
również, że szkoła wspierała Glorię  
w konkursie. – Czułam ogromna 
radość! To niebywałe, że na tyle 
prac nasza uczennica zdobyła 
takie wyróżnienie i zakwalifiko-
wała się do wielkiego finału. Wiel-
ka duma, bo to reprezentantka 
naszej szkoły, naszej społeczności 
uczniowskiej. Ogromna radość, że 
mamy taką zdolną dziewczynkę  
w szkole. Podczas głosowania inter-
netowego na naszym Facebooku  
i stronie zachęcaliśmy do głosowania 
na projekt Glorii. Mobilizacja była 
bardzo duża.

28 października 2022 r. 
cała społeczność Szkoły 
Podstawowej im. św. Jana 
Kantego w Wojniczu  wzię-
ła udział w III Międzyna-
rodowej edycji VII Ogól-
nopolskiej akcji “Przerwa 
na czytanie – bicie rekordu 
w czytaniu na przerwie”. 

Organizatorem tej akcji była 
Biblioteka Pedagogiczna Woje-
wódzkiego Ośrodka Metodycz-
nego w Gorzowie Wielkopolskim, 
a na terenie Szkoły,  Biblioteka 
Szkolna oraz uczniowie klasy 7a i 
5b wraz z wychowawcami. Głów-
nym celem akcji była promo-
cja czytelnictwa wśród dzieci i 
młodzieży, integracja środowiska 
lokalnego, pokazanie uczniom, że 
czytanie jest ciekawe oraz zachę-
cenie uczniów do sięgania po 
książkę w każdej sytuacji i każdym 
miejscu.Podczas przerw między-
lekcyjnych, uczniowie czytali 
książki i czasopisma  przyniesione 
z domu lub wypożyczone z biblio-

teki szkolnej. Czytano w salach 
lekcyjnych, na szkolnych koryta-
rzach,   w bibliotece, w świetlicy,  
w oddziałach przedszkolnych  
oraz na świeżym powietrzu.  
Najmłodsi uczniowie słuchali 
książek czytanych przez nauczy-
cieli i uczniów. Czytała cała 
społeczność szkoły.   Udział  
w akcji wzięli wszyscy ucznio-
wie obecni w tym dniu w szkole 
(598 uczniów) oraz nauczyciele  
i pracownicy szkoły.

Akcja, która odbyła się już po 
raz 7, realizowana była w ramach 
Międzynarodowego Miesiąca 
Bibliotek Szkolnych oraz kampa-
nii społecznej „Cała Polska czyta 
dzieciom”. Do tej pory we wszyst-
kich edycjach brało udział 684 
tysięcy 151 osób. Koordynatorzy 
akcji, którymi były panie Ewa 
Jewuła oraz Magdalena Kawa 
serdecznie dziękują wszystkim 
za aktywny udział w tej ważnej  
i potrzebnej inicjatywie.

Dyrektor Gmingo Ośrod-
ka Pomocy Społecznej w 
Wojniczu informuje, że w 
celu zrekompensowania 
wzrostu kosztów cen na 
rynku energii, na mocy 
ustawy z 7 października 
2022r. o szczególnych 
rozwiązaniach służą-
cych ochronie odbior-
ców energii elektrycz-
nej wprowadzony został 
dodatek elektryczny.

Zgodnie z w/w ustawą, dodatek 
ten przysługuje odbiorcy ener-
gii elektrycznej w gospodarstiwe 
domowym w rozumieniu art.3 pkt. 
13B ustawy – Prawo energetyczne 
w przypadku gdy główne źródło 
ogrzewania gospodarstwa domowe-
go jest zasilane energią elektryczną 
i źródło to zostało zgłoszone lub 
wpisane do centralnej ewidencji 
emisyjności budynków do dnia 11 
sierpnia 2022., albo po tym dniu – w 

przypadku głównych źródeł ogrzewa-
nia zgłoszonych lub wpisanych po raz 
pierwszy do CEEB, o których mowa 
w art.27 ust.1 ustawy

 Dodatek elektryczny dla gospo-
darstwa domowego wynosi 1000 zł. 
W przypadku gdy zużycie energii 
elektrycznej w gospodarstwie domo-
wym w tym samym miejscu zamiesz-
kania w 2021r. wyniosło więcej niż 5 
MWh, dodatek elektryczny wynosi 
1500 zł. Wniosek o wypłatę dodatku 
składa się w terminie od dnia 1 grud-
nia 2022 do 1 lutego 2023.Dodatek 
wypłaca się w terminie do 31 marca 
2023

Wnioski można będzie pobrać ze 
strony internetowej GOPS Wojnicz 
www.gops.wojnicz.pl w zakładce aktu-
alności, na stronie Urzędu Miejskiego 
www.um.wojnicz.pl lub w siedzibie 
GOPS ul. Krzywa 16 oraz składać 
w formie elektronicznej przez e-pu-
ap niezwłocznie po opublikowaniu 
wzoru wniosku w rozporządzeniu.
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Kto wyrzucił kilkadziesiąt martwych królików  
w Wojniczu? Sprawę wyjaśnia policja 

Projekt „Ekologiczny Wojnicz” dobiegł końca
Dobiegł końca organizo-
wany w Gminie Wojnicz 
projekt pn.: „Ekologicz-
ny Wojnicz” realizowany  
w ramach Programu 
Priorytetowego - Eduka-
cja Ekologiczna w 2022 
roku. Zadanie współfi-
nansowane  ze środków  
Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej  
w Krakowie. 

Projekt cieszył się bardzo dużą 
popularnością i wielkim zaan-
gażowaniem dzieci i dorosłych.  
Celem projektu było uświadamia-
nie, identyfikacja problemów i w 
efekcie ochrona otaczającego nas 
środowiska naturalnego poprzez 
małe kroki, które może czynić w 
codziennym życiu każdy z nas. 
Projekt realizowany był w 5 przed-
szkolach w Gminie oraz 2 szko-
łach podstawowych tj. Publicznym 
Przedszkolu w Wojniczu, Publicz-
nym Przedszkolu w Grabnie, 
Publicznym Przedszkolu w Biado-
linach Radłowskich, Publicznym 
Przedszkolu w Wielkiej Wsi, Szkole 
Podstawowej im. św. Jana Kante-
go w Wojniczu wraz z oddziałem 
przedszkolnym oraz Szkole Podsta-
wowej im. Marii Konopnickiej w 
Wielkiej Wsi gdzie dokonano wiele 
przedsięwzięć, zorganizowano 
szereg akcji, konkursów, spotkań 
między innymi:

•  odbyły się lekcje prowadzone 
przez leśnika w 5 przedszkolach 
biorących udział w projekcie

•  placówki zostały wyposażone w 
kąciki ekologiczne, które posłużą  
edukacji przyrodniczej, ogólnemu 
poszerzeniu wiedzy, umiejętno-
ści uczniów, jak również zostaną 
wykorzystane w przyszłości przez 
kolejnych uczniów w edukacji 
ekologicznej.

•  Przedszkole Publiczne w Wojni-
czu zostało wyposażone w  wiatę 
ekologiczną wraz z mini szklar-
niami, planszami ekologicznymi 
i ścieżką ekologiczno-sensoryczną 
do prowadzenia zajęć na świeżym 
powietrzu,

•  zakupiono sadzonki , doniczki, 
skrzynki na rośliny które zostały 
obsadzone roślinkami co przyczy-
niło się  do oczyszczania powietrza, 
upiększania terenu wokół szko-
ły. Innowacją jest umożliwienie 
uczniom bezpośredniej pomocy w 
pracach w ogrodzie, organizacja 
ogrodu ziołowego co umożliwiło 
im naukę sadzenia ziół, roślin, pracę 
z wykorzystaniem narzędzi ogrod-
niczych,  przebywanie na wolnym 
powietrzu umożliwi im dbanie o 
rośliny poprzez ich podlewanie 
(wdrażanie nawyku obowiązku, 
odpowiedzialności), współpracy, 
poznawanie zastosowań ziół w 

diecie poprzez tworzenie „zdro-
wych” sałatek,  

•  w ramach projektu w Szkole 
Podstawowej im. św. Jana Kante-
go w Wojniczu powstała wystawa  
w ramach Światowego Dnia Bioróż-
norodności Biologicznej. Wystawa 
pokazywała różnorodność w świe-
cie roślin uprawnych, ziół i przy-
praw. Wystawa zawierała plansze, 
obrazy ziół i roślin przyprawowych 
oraz uprawnych, a przede wszyst-
kim żywe okazy roślin uprawianych 
w naszych ogrodach,

•  odbyła się wycieczka do Ogro-
du Botanicznego Uniwersytetu 
Jagiellońskiego w Krakowie. Dzieci 
mogły w bezpośredni sposób obco-
wać z przyrodą i poznawać nowe 
gatunki roślin,

•  dzieci brały udział w konkur-
sie fotograficznym, wystawie prac  
plastycznych z okazji Dnia Ziemi,  

pokazach mody ekologicznej  
i innych konkursach ekologicznych. 
W konkursach czekały nagrody 
indywidualne i grupowe sfinan-
sowane również ze środków, które 
Gmina otrzymała z WFOŚiGW w 
Krakowie w ramach projektu,

•  jedną z wielkich atrakcji 
okazała się wycieczkę  edukacyj-

na do Stacji Uzdatniania Wody  
w Łukanowicach,
•  dzieci uczestniczyły w akcji sprzą-
tania świata.

Koszt kwalifikowany zadania 
wyniósł 53 600,00 zł, natomiast 
dotacja WFOŚiGW w Krakowie 
stanowiła 47 700,00 zł tej kwoty. 

Dziesiątki martwych króli-
ków w stanie rozkładu 
znaleziono w dwóch miej-
scach na terenie gminy 
Wojnicz. Truchła zwierząt 
zostały już zabrane do 
utylizacji, ale sprawa ich 
wyrzucenia została zgło-
szona na policję.

MAKABRYCZNE ZNALEZI-
SKA W GMINIE WOJNICZ. 
DZIESIĄTKI MARTWYCH 
KRÓLIKÓW

Ponad 50 martwych królików 
zostało wyrzuconych w Wojniczu 
Podlesiu – niedaleko drogi gmin-
nej. Składowisko 30 kolejnych 
odkryto w Ispie, w sąsiedztwie 
Dunajca. Urząd gminy o rozkła-
dających się zwierzętach powia-

domili zaniepokojeni mieszkań-
cy. 

- Nie były w żaden sposób 
zabezpieczone czy zakopane, 
a towarzyszący ich rozkładowi 
smród był wyczuwalny w całej 

okolicy. Zwierzęta prawdopo-
dobnie padły ofiarą pomoru, a 
właściciel stada, zamiast zlecić 
ich utylizację specjalistycz-
nej firmie, postanowił pozbyć 
się problemu, wyrzucając je w 
zarośla. Takie postępowanie jest 

niedopuszczalne. Mam nadzie-
ję, że uda się go ustalić i ukarać 
– mówi Tadeusz Bąk, burmistrz 
Wojnicza.

SPRAWCY PORZUCENIA 
PA D ŁYC H Z W I E R Z ĄT  

W GMINIE WOJNICZ GROZI 
WYSOKA KARA

Urzędnicy do usunięcia truchła 
zaangażowali firmę, która zajmu-
je się utylizacją padłych zwierząt 
na terenie gminy. Jednocześnie 
o sprawie powiadomiona zosta-
ła policja, która ustala sprawcę 
porzucenia martwych królików. 

Polskie prawo nie dopuszcza 
tego typu działania. Zabronio-
ne jest zakopywanie padliny czy 
nieżyjących domowych pupili 
na własną rękę, np. w ogródku. 
Wymagane jest zlecenie usługi 
utylizacji. W tym przypadku - 
jak informuje tarnowska policja 
- sprawca porzucenia martwych 
królików zostanie ukarany 
mandatem nie mniejszym niż 
500 złotych. 

POKAZ MODY EKOLOGICZNEJ

WYCIECZKA PRZEDSZKOLAKÓW DO UJĘCIA WODY W ŁUKANOWICACH
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Krzyżówka

Bieg niepodległościowy z flagą, szkolny turniej piłki 
nożnej oraz wernisaż z okazji Dnia Niepodległości

IX Rowerowy Rajd 
Niepodległości za nami

7 listopada 2022 roku na 
sali sportowej Zespołu 
Szkolno – Przedszkolne-
go w Wielkiej Wsi odby-
ła się kolejna IV edycja 
„Biegu Niepodległościowe-
go z Flagą”. Jest to jedno  
z wydarzeń, którym ucznio-
wie Naszej Szkoły świętują 
odzyskanie przez Polskę 
Niepodległości.

Od godziny 9 do 13.30 krąży 
wokół sali flaga Rzeczpospolitej 
w rytm nowoczesnych aranżacji 
znanych piosenek patriotycznych. 
Do wydarzenia dołączają kolejne 
klasy – od I do VIII, dokonując 
zmian. Flaga nie może się zatrzy-
mać. W tym roku pobiegliśmy 
104 km dla uczczenia pamięci  
o WIELKICH ZWYCIĘSTWACH 
WOJSK RZECZYPOSPOLITEJ, 

które co pewien czas odczytywane 
były przez mikrofon.

Wydarzenie to cieszy się  
w szkole ogromnym zaintereso-
waniem , do uczniów dołączają 
przyjezdni zawodnicy, nauczy-
ciele , pracownicy szkoły, a także 
rodzice i zaproszeni goście. 
Niewątpliwie „Bieg Niepodległo-
ściowy z Flagą” wzmacnia  Nasze 
poczucie Wspólnoty Narodowej,  
a także Dumy z Historii Polski  
i jest elementem spajającym 
Wspólnotę Szkolną. Projekt 
zrealizowany został przy wspar-
ciu finansowym Województwa 
Małopolskiego.

WERNISAŻ PRAC

W trakcie biegów trwał również 
wernisaż prac plastycznych. 

Uczniowie wykonali wspomnia-
ne prace, które musiały zawierać 
polską flagę państwową lub biało-
-czerwony motyw, oraz musiał się 
znaleźć na niej napis „NIEPOD-
LEGŁA”, wykonywane były 
dowolną techniką np. rysunek, 
grafika, malarstwo, collage, haft, 
techniki elektroniczne. Wszyst-
kie wystawione prace były piękne  
i zasługiwały na pochwałę.

SZKOLNY TURNIEJ PIŁKI 
NOŻNEJ 

9 listopada w Zespole Szkol-
no – Przedszkolnym w Wielkiej 
Wsi odbył się szkolny turniej piłki 
nożnej z klas I – III. Szkoła juuż po 
raz  siódmy w ten sposób uczciła 
na sportowo Święto Niepodle-
głości. W rywalizacji uczestni-
czyły dzieci które systematycznie 
uczęszczają na zajęcia szkolnego 

BIEG NIEPODLEGŁOŚCIOWY Z FLAGĄ

SZKOLNY TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ
Rajd odbył się w sobotę, 
12 listopada br. Brali w nim 
udział rowerzyści z Wojni-
cza oraz ze Stowarzysze-
nia Sportowego Sokół  
w Tarnowie i Szkółki Kolar-
skiej Sokół w Tarnowie. 

Jechaliśmy dwoma trasami: asfal-
tową, którą prowadził Marcin Bialik 
i terenową (dla bardziej zaawanso-
wanych) – prowadził Piotr Mucha. 
Nad bezpieczeństwem uczestników 
czuwali: doktor Krzysztof Aloksa  
i strażacy z OSP w Wojniczu – druho-
wie Stanisław Olszański i Janusz Zając. 
Wiele osób dojechało na metę rajdu ( 
teren obok Cmentarza Legionistów 
Polskich w Łowczówku) samocho-
dami i owacyjnie witało rowerzystów. 

Jak co roku, zaszczycił nas swoją 
obecnością wójt gminy Pleśna Józef 
Knapik. Był również obecny burmistrz 
Wojnicza Tadeusz Bąk. Część oficjalna 
rajdu odbyła się przy grobie wojnicza-
nina, uczestnika bitwy pod Łowczów-
kiem gen. Gustawa Gryf Łowczow-
skiego. Odwiedziliśmy także inne 
groby mieszkańców naszej gminy 
poległych pod Łowczówkiem: legio-
nistów Juliana Ożgi i Konrada Koguto-
wicza oraz żołnierza armii austriackiej 
Jana Wzorka z Zakrzowa. Pięknie o 
bitwie i  gen. Łowczowskim mówił 

pan Józef Knapik. Podniosłości tej 
uroczystości dodały sygnały odgry-
wane przez Tadeusza Moleckiego. 

Druga część spotkania odbyła się na 
parkingu obok cmentarza. Uczestni-
cy otrzymali z rąk przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Wojniczu Roma-
na Chamioły pamiątkowe medale, 
a Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 
Wojnickiej zorganizowało poczęstu-
nek. Było smacznie i cieplutko gdyż 
pogoda, jak na tę porę roku nadzwy-
czaj nam dopisała. Żurek przygoto-
wany przez Joannę Aloksę-Duman  
i Antonię Duman smakował wybor-
nie! Spotkanie zakończyliśmy wspól-
nym śpiewaniem pieśni patriotycz-
nych. To była wspaniała lekcja historii, 
zaangażowania i odpowiedzialności. 

Oprócz wymienionych już wcze-
śniej osób do sprawnej organizacji 
rajdu i spotkania na mecie przyczy-
nili się: Marcin Bialik, Teresa i Witold 
Dumanowie, Anna i Stanisław Klisie-
wiczowie, Irena i Marek Sygnaro-
wiczowie, Maria Kusiak, Krystyna  
i Grzegorz Jękotowie, Stanisław Setlik, 
Sebastian Wróbel, Agnieszka Wróbel, 
Piotr Sygnarowicz i Joanna Bałaszo-
wiec-Bibro. 

TOWARZYSTWO PRZYJACIÓŁ ZIEMI WOJNICKIEJ

związku sportowego. Zawody 
rozegrano w dwóch grupach star-
szej i młodszej. Na zakończenie 

każdy z uczestników otrzymał 
pamiątkowy dyplom.

SPORTOWY WOJNICZ


